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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de verlaagde productieplafonds 
en de verhoogde afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. Ik wil bij deze 
consultatie aangeven dat de verhoging van afroming slechts een bouwsteen is tot het oplossen van 
de mestcrisis en dat er meer oplossingen nodig zijn. Het verlies van derogatie en de daardoor 
ontstane mestcrisis heeft grote impact op mijn bedrijf. Verhoogde afroming biedt voor de korte 
termijn een te kleine impact om mijn bedrijfssituatie te verbeteren.   
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact van het verlies van de derogatie en de ontstane 
mestcrisis op mijn bedrijf. 
 
We hebben een melkveebedrijf met ± 130 melkkoeien. Het jongvee wordt elders opgefokt om 
zodoende ruimte te krijgen voor de mest en fosfaat plaatsingsruimte. 
We hebben momenteel 46 ha grond in gebruik , waar een groot gedeelte gepacht is, dit brengt altijd 
al onzekerheid mee voor de plaatsingsruimte. Verder hebben we in de buurt goede contacten met 
een akkerbouwer, particuliere grondeigenaren waar wij de mest naar toe brengen en hun producten 
( voederbieten, gras en mais) weer terugkopen. Maar helaas telt dit niet mee voor eiwit van eigen 
land en de CO2 uitstoot. 
De overige mest die nog afgevoerd moet worden, moet richting het noorden als daar nog plek is , en 
deze afzet zal alleen maar moeilijker en duurder worden als de derogatie weg valt. En dat bedrag zal 
wel weer terug verdiend moeten worden. Maar hoe????  Het gaat dit jaar al om een bedrag van 
25.000 euro door de nu al hoge prijzen en daar komt door het verder wegvallen van de derogatie nog 
weer eens minimaal 15.000 euro bij op. 
Verder geeft de druk op de mestmarkt veel stress. Hoe moet ik dit jaar weer de mestafzet regelen en 
zeker voor de komende jaren wordt dit alleen maar moeilijker. Er is momenteel geen transporteur 
die extra mest ophaalt , als ze nog mest ophalen. 
 
We willen best wel meedenken om minder CO2 uit te stoten, maar door  extra mesttransporten en 
de productie van extra  kunstmest zal dit alleen maar toenemen. 
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De plannen om een mono mestvergister aan te schaffen, die een aanzienlijke reductie van CO2 en 
methaanuitstoot op zal leveren  zijn al in een ver gevorderd stadium, maar is momenteel economisch 
niet meer haalbaar daar wij terug moeten in het aantal dieren, om de mestafzet rond te krijgen 
 
Onze landbouwgronden zullen achteruitgaan in productiviteit door het verlies van de benodigde 
meststoffen en zal de waterkwaliteit verslechteren door toename van extra kunstmest , door extra 
uitspoeling in het grondwater. 
Het huidige mestbeleid is dan ook niet meer uit te leggen en zal zeker ook niet het gewenste effect 
hebben. En zal bijv. bij aanpassing van de  gewasbemestingsnormen op het grasland  naar meer 
organische mest toediening een groot gewenst effect hebbenop de bodemvruchtbaarheid en zal de 
financiële impact behoorlijk minder zijn. 
 
 
 
 
Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ria Oude Vrielink 
Namens Mts. Oude Vrielink- Sanderink


